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WAŻNA informacja dla Seniorów!
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3 maja w Braniewie zaplanowano szereg wydarzeń patriotycznych. Oprócz tradycyj-
nych wydarzeń – m.in. mszy św. za Ojczyznę i uroczystości na Skwerze Sybiraków 
– tego też dnia nadany zostanie Sztandar Miasta Braniewa. Obchody zakończą się 
okolicznościowym spotkaniem w Braniewskim Centrum Kultury.

Ogólnopolska Karta Seniora jest już dostępna dla mieszkańców 
Braniewa. Osoby, które ukończyły 60 lat mogą już bezpłatnie 
wyrobić sobie taką specjalną kartę, uprawniającą ich do 
licznych zniżek i ulg, w ramach ogólnopolskiego programu 
„Gmina Przyjazna Seniorom – Ogólnopolska Karta Seniora – 
edycja Gmina Miasta Braniewa”.

Atrakcje na majówkęAtrakcje na majówkę
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Niezmiennie cieszy mnie 
fakt, że kolejny rok z rzędu na 
wody Zalewu Wiślanego wypły-
ną statki „Generał Kutrzeba” 
i  „Zefir”, którymi dostaniemy 
się na Mierzeję Wiślaną (więcej 
na str. 3). Z pobliskiego From-
borka popłyniemy do spokojnych 
Piasków, a z nieco bardziej odda-
lonego Tolkmicka statek będzie 
pływał do tętniącej życiem Kry-
nicy Morskiej.

Staram się bywać nad mo-
rzem, niestety zbyt rzadko, 
niżbym tego chciał. Bywam na 
plażach nad Zatoką Gdańską 
– tak na mierzei, jak i w Trój-

mieście. Bywam też na plażach 
nad samym Bałtykiem. Zwykle 
na chwilę, czasami na kilka dni. 
I za każdym razem niesamowi-
cie odpoczywam. Nawet w zatło-
czonym Helu, czy komercyjnym 
Sopocie. Bo wystarczy pójść pla-
żą kilometr, dwa, żeby znaleźć 
się w zupełnie innym świecie. 
Sam na sam z ciszą, przyrodą, 
piaskiem, zwierzętami. Także 
z  tymi moimi ulubionymi – 
fokami. Może nie wszyscy wie-
dzą, ale nie tak dawno rozpoczę-
ły się narodziny młodych fok. 
Niektóre z nich, pozostawione 
przez matki (focza mama dość 
szybko usamodzielnia swoje 
dziecko) znajdowane są na 
nadbałtyckich plażach, jeszcze 
nawet na początku maja. Moje 
koleżanki i koledzy z Błękitne-
go Patrolu WWF każdego niemal 

dnia transportują focze szcze-
nięta do ośrodka rehabilitacji 
w Helu. Stamtąd – odżywione 
i  odpowiednio zabezpieczone 
medycznie – gdy nabiorą już 
„ciałka” i samodzielności znów 
trafiają na wolność, do Bałtyku.

Zachęcam zatem do wybra-
nia się w  pierwsze rejsy nad 
morze statkami z  Fromborka 
i Tolkmicka. Pójdźcie na plażę, 
na dłuższy spacer. Może też 
znajdziecie fokę? A jeśli tak się 
zdarzy – pamiętajcie! Nie wolno 
do niej podchodzić, nie należy 
jej spychać do wody, karmić czy 
polewać wodą. Odsuńcie się na 
30 metrów i powiadomcie wo-
lontariuszy Błękitnego Patrolu 
WWF, dzwoniąc pod numer: 
795 536 009.

Wojciech Andrearczyk
redaktor naczelny

Co robią młodzi w Internecie?

nowinypolnocne.pl

Wielkanoc to czas odrodze-
nia, jajek, mazurków i  re-
fleksji nad sensem istnienia. 
Tak w  ogóle, ale demokracji 
również. W tym roku, oprócz 
baranka na stole i drożdżowej 
babki, mamy jeszcze jedną 
„atrakcję”: prezydencką nie-
pewność. Zamiast klasycz-
nego „Alleluja i do przodu!”, 
słychać raczej „Alleluja i kto 

teraz?”. I  w  tej atmosferze, 
kiedy świąteczne zajączki bie-
gają już po ogrodzie, a politycy 
po debatach, zadajemy sobie 
jedno zasadnicze pytanie: 
kogo przyniesie nam Króli-
czek Wielkanocny?

Może kandydat z  nieska-
zitelnym życiorysem, błysz-
czący jak skorupka pisanki? 
Albo ktoś, kto zająłby się kra-
jem z taką pasją, z jaką ciocia 
Wanda dekoruje mazurki? 
A może po prostu ten, który 
nie rozbije kolejnego koszyka 
budżetowego, zanim dojdzie 
do święconki?

Ten króliczek, choć z pozoru 
słodki i pluszowy, ma przecież 
potężną misję. Nie tylko przy-
nosi czekoladki, ale i nadzieję 
– że może tym razem coś się 
zmieni. Albo że przynajmniej 

będzie zabawnie. Bo jeśli 
nie możemy mieć idealnego 
prezydenta, to chociaż niech 
będzie to ktoś, kto nie po-
myli Konstytucji z instrukcją 
od thermomiksa.

A  więc siedzimy przy sto-
le, patrzymy w  niebo (lub 
w ekran telefonu) i czekamy. 
Może wśród pisanek, między 
białą kiełbasą a żurkiem, wy-
kluje się ktoś, kto nas zasko-
czy? 

Wesołego Jajka 
i mądrych wyborów!

Marek Szymański

POPŁYŃ NAD MORZE, 
MOŻE SPOTKASZ FOKĘ?

ALLELUJA I DO PRZODU 
KTO TERAZ?

Kilka tygodni temu 
opublikowano raport 
dotyczący aktywności 
młodych ludzi w sieci. 
Jakie interesujące 
wnioski można z niego 
wyciągnąć? Czy my, 
dorośli – jako rodzice i 
opiekunowie – mamy 
pełną świadomość 
tego, co robią nasze 
dzieci w Internecie? 
Postanowiłem 
przeanalizować ten 
raport, aby lepiej 
zrozumieć to zjawisko.

Na wstępie warto podkre-
ślić, że potencjalne pro-
blemy dotyczą tylko czę-

ści młodych użytkowników, a 
nie wszystkich. Dlaczego to 
istotne? Ponieważ sytuacja 
może wyglądać bardzo różnie. 
Możemy należeć do jednej z 
trzech grup:

1. Moje dziecko nie ma pro-
blemu, nie korzysta z mediów 
społecznościowych, a nasza 
relacja jest dobra.

2. Moje dziecko używa me-
diów społecznościowych, ale 
mamy otwartą i zdrową rela-
cję.

3. Nie mam pojęcia, co moje 
dziecko robi w Internecie.

Możemy sobie wmawiać, że 
należymy do którejś z tych 
grup, ale ważniejsze jest, by 

spojrzeć na temat obiektywnie 
i poddać go refleksji.

Jak wygląda internetowa 
rzeczywistość młodych?
Z badań wynika, że ponad 

połowa dzieci poniżej 13. 
roku życia korzysta z platform 
i komunikatorów, mimo że re-
gulaminy tych serwisów okre-
ślają wyższy wiek minimalny. 
Co więcej, ponad 30% dzieci 
w wieku 7-12 lat ma konto na 
TikToku, a średni czas spędza-
ny na tej platformie to ponad 
dwie godziny dziennie. W gru-
pie 7-14 lat aż 85% dzieci ma 
dostęp do mediów społeczno-
ściowych.

Niepokojące jest również to, 
że na trzecim miejscu wśród 
najczęściej odwiedzanych 
stron i wyszukiwanych tema-
tów przez dzieci znajduje się 
erotyka. Serwisy pornograficz-
ne są w pierwszej dziesiątce 
najpopularniejszych stron, co 
jest alarmujące, zwłaszcza że 
mówimy o uczniach szkół pod-
stawowych.

Czy powinniśmy się przej-
mować ilością czasu, jaki 
nastolatki spędzają w sieci? 
Zdaniem Magdy Bigaj z Insty-
tutu Cyfrowego Obywatelstwa 
niekoniecznie – podawane 
przez media statystyki mogą 
być wykorzystywane do szoko-
wania odbiorców. Kiedyś mło-
dzi ludzie godzinami słuchali 
muzyki na walkmanach, dziś 
robią to samo, ale na platfor-
mach streamingowych, co 
sztucznie zawyża czas ekra-
nowy.

Czy dostępność 
pornografii jest rzeczywiście 
problemem?
Wiele osób twierdzi, że „za 

ich czasów też było porno”, 
jednak skala zjawiska i łatwość 
dostępu zmieniły wszyst-
ko. Dzieci nie są gotowe na 
styczność z takimi treściami 
– może to prowadzić do wypa-
czonego postrzegania relacji, 
uprzedmiotowienia związków 
i problemów emocjonalnych 
w przyszłości.

Podobnie jest z treściami 
brutalnymi. Młodzi ludzie 
oglądają filmy i seriale, które 
mocno oddziałują na ich psy-
chikę, a my, jako dorośli, nie 
zawsze mamy świadomość, ja-
kie emocje to w nich wywołuje.

Czy Internet edukuje?
Łudzimy się, że dzieci ko-

rzystają z Internetu głównie w 
celach edukacyjnych. Prawda 
jest taka, że media społeczno-
ściowe dostarczają informacji, 
ale niekoniecznie wiedzy. W 
dłuższej perspektywie może to 
bardziej szkodzić niż pomagać.

TikTok, w mojej opinii, jest 
szczególnie niebezpieczny 
– jest tam dużo treści brutal-
nych i erotycznych, a algorytmy 
działają tak, że dzieci bardzo 
szybko trafiają na nieodpowied-
nie materiały. Z badań wynika 
również, że ponad 40% dzieci 
poniżej drugiego roku życia ko-
rzysta z tabletów, co może ne-
gatywnie wpłynąć na ich rozwój 
emocjonalny i społeczny.

Ciekawą tendencją jest spa-
dek korzystania z telefonów 

w godzinach szkolnych oraz 
około 17:00, kiedy rodzice wra-
cają do domu. Niestety, coraz 
częściej to nie rodzice kładą 
dzieci spać, ale „niania elek-
troniczna” w postaci tabletu 
lub smartfona.

Jakie są zagrożenia?
Europol i PKDP wskazują, 

że najwięcej zagrożeń czy-
ha na dzieci właśnie w sieci. 
Jednym z nich jest zjawisko 
groomingu, czyli uwodzenia 
dzieci przez dorosłych. Gry 
komputerowe mogą rozwijać, 
ale jednocześnie mogą być 
źródłem zagrożeń – zdarza się, 
że rodzice zgłaszają przypadki 
wysyłania przez dzieci nieod-
powiednich treści, co prowadzi 
do poważnych konsekwencji.

Zastanówmy się: czy daliby-
śmy niemowlakowi kebaba albo 
grzyby, skoro jego organizm 
nie jest na to gotowy? Oczy-
wiście, że nie. Dlaczego więc 
pozwalamy dzieciom na dostęp 
do treści, które ich umysł nie 
jest w stanie przetworzyć?

Kiedyś rodzice pytali: „A gdy-
by wszyscy skakali z dachu, to 
też byś skoczył?”. Dziś częściej 
słyszymy: „No ale wszyscy 
mają!”. Czasy się zmieniają, 
ale nasze podejście do bez-
pieczeństwa dzieci powinno 
pozostać niezmienne.

Jakie mogą być 
konsekwencje?
Nie jestem wróżbitą, ale 

jako specjalista ds. profilaktyki 
mogę przewidzieć pewne skut-
ki. Młodzi ludzie mogą mieć 

trudności z wyrażaniem emo-
cji, będą częściej komunikować 
się przez Internet niż osobi-
ście. Wzrośnie zapotrzebowa-
nie na terapeutów i logopedów, 
a kolejki do specjalistów będą 
coraz dłuższe.

Jednocześnie nie można za-
pominać, że wśród młodych 
ludzi są wspaniałe, ambit-
ne jednostki, które pomimo 
trudności będą się rozwijać i 
odnosić sukcesy.

Co możemy zrobić?
1. Dzieci do 3. roku życia 

nie powinny mieć styczności 
z ekranami.

2. Starsze dzieci powinny 
korzystać z Internetu z zacho-
waniem higieny cyfrowej i pod 
opieką rodziców.

3. Spędzajmy więcej czasu z 
dziećmi offline – rozmawiajmy, 
spacerujmy, budujmy relacje.

4. Nie straszmy i nie karzmy 
– lepiej pokazywać dobre wzor-
ce.

5. Zacieśniajmy współpracę 
ze szkołami – tam często moż-
na szybciej dostrzec problemy 
niż w domu.

Boli mnie fakt, że na spo-
tkania szkolne przychodzi tak 
mało rodziców. To, jak bardzo 
interesujemy się życiem na-
szych dzieci, ma bezpośredni 
wpływ na to, ile przestrzeni w 
ich świecie zajmuje Internet. 
Jeśli my będziemy dla nich 
obecni, to cyfrowy świat stanie 
się dla nich mniej atrakcyjny.

Leszek Dowgiałło, 
dyrektor ds. profilaktyki Centrum 
Edukacji i Rozwoju Progresownia

To, jak bardzo interesujemy się życiem naszych dzieci, ma bezpo-
średni wpływ na to, ile przestrzeni w ich świecie zajmuje Internet 

– mówi Leszek Dowgiałło, profilaktyk
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Popłyń na Mierzeję Wiślaną! Statki znów połączą 
Frombork, Tolkmicko, Krynicę i Piaski

Już od 26 kwietnia 
wracają popularne rejsy 
przez Zalew Wiślany. 
Wygodne połączenia 
z Fromborka do Piasków 
oraz z Tolkmicka do 
Krynicy Morskiej to 
idealny sposób na 
weekend lub wakacje 
nad wodą. 

Już 26 kwietnia na Zalewie 
Wiślanym ponownie poja-
wią się statki pasażerskie. 

Popularne jednostki – „Ge-
nerał Kutrzeba” oraz „Zefir” 
– rozpoczną regularne kursy 
z Fromborka do Piasków oraz 
z Tolkmicka do Krynicy Mor-
skiej. To nie tylko wygodna, ale 
i malownicza alternatywa dla 
zatłoczonych dróg lądowych.

Armatorzy ogłosili identyczny 
rozkład rejsów na obu trasach. 

Statki będą wypływać codzien-
nie o godzinach: 08:00, 09:30, 
11:00, 12:30, 14:00, 15:30, 
17:00 i 18:30, a kursy powrotne 
zaplanowano na 08:45, 10:15, 
11:45, 13:15, 14:45, 16:15, 17:45 

i 19:15. W weekendy oraz w ra-
zie dużego zainteresowania po-
jawią się dodatkowe rejsy.

Między 5 maja a 13 czerwca 
(czyli od końca majówki do Bo-
żego Ciała) rejsy z Fromborka 

do Piasków będą odbywać się 
głównie w  weekendy, choć 
nie zabraknie też wybranych 
kursów w  dni powszednie – 
szczegóły można sprawdzać 
w systemie rezerwacyjnym.

Organizatorzy zachęcają tak-
że grupy zorganizowane do 
kontaktu – zwłaszcza w związ-

ku z  planowanym remontem 
mostu w Rybinie, który może 
utrudniać dojazd drogowy 
na Mierzeję.

Rezerwacje na sezon 2025 
już ruszyły. Więcej informacji 
i zapisy dostępne są pod nu-
merem telefonu: 510 96 27 25.

REJSY FROMBORK – PIASKI
Linia ta jest obsługiwana przez statek 
„Generał Kutrzeba”. Jest to 15-metrowy 
statek, który na swój pokład może zabrać 
70 osób. Jest także możliwość zabrania ze 
sobą rowerów. Podróżni mogą podziwiać 
widoki z górnego pokładu, lub spędzić 
podróż wewnątrz statku
Regularne, codzienne rejsy odbywać się 
będą przez cały lipiec i sierpień oraz 1 
września.

REJSY TOLKMICKO – KRYNICA 
MORSKA
Na tej linii pływa statek „Zefir”. To jeden 
z dwóch najnowszych śródlądowych stat-
ków pasażerskich w Polsce. Ten cumujący 
w tolkmickim porcie jest dopuszczony 
do żeglugi na Zalewie Wiślanym. „Zefir” 
posiada klimatyzowany salon, dwa sil-
niki, ma 25 metrów długości i 6 metrów 
szerokości, 60 miejsc siedzących przy 
stołach w salonie, 48 miejsc siedzących 
na pokładzie słonecznym.

Wojciech Andrearczyk

Statek „Generał Kutrzeba” będzie pływał na linii 
z Fromborka do Piasków

Statkiem „Zefir” popłyniemy z Tolkmicka do Krynicy Morskiej
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Ogólnopolska Karta Seniora już dostępna dla mieszkańców Braniewa
Braniewo oficjalnie 
dołączyło do 
ogólnopolskiego 
programu wsparcia dla 
seniorów. Mieszkańcy 
60+ mogą już bezpłatnie 
wyrobić specjalną kartę 
uprawniającą do licznych 
zniżek i ulg.

Miasto Braniewo oficjalnie 
dołączyło do ogólnopolskiego 
programu „Gmina Przyjazna 
Seniorom – Ogólnopolska 
Karta Seniora – edycja Gmi-
na Miasta Braniewa”. Dzięki 
temu wszyscy mieszkańcy 
Braniewa powyżej 60. roku ży-
cia mogą bezpłatnie otrzymać 
specjalną kartę zniżkową.

Ogólnopolska Karta Seniora 
to narzędzie stworzone z myślą 
o poprawie jakości życia osób 
starszych. Posiadacze karty 
mogą korzystać z ulg i zniżek 
na usługi medyczne, eduka-
cyjne, kulturalne oraz wiele 

innych, w tysiącach miejsc na 
terenie całej Polski.

— Czuję ogromną radość 
i satysfakcję widząc jak Bra-
niewo staje się miastem coraz 
bardziej otwartym na potrze-
by starszych mieszkańców 

— mówi Tomasz Sielicki, 
burmistrz Braniewa. — Se-
niorzy zasługują na szacunek, 
wsparcie i realne udogodnie-
nia, a ta inicjatywa daje im 
nowe możliwości – zniżki w 
sanatoriach, uzdrowiskach, 

instytucjach zdrowia i kultu-
ry w całej Polsce. Zachęcam 
wszystkich uprawnionych do 
skorzystania z tych możliwości. 
Ogólnopolską Kartę Seniora 
może bezpłatnie wyrobić każdy 
Senior zamieszkujący na tere-
nie Braniewa. Karta wydawana 
jest bezterminowo. Podstawą 
jej wydania, jest wypełnienie 
formularza zgłoszeniowego.

Karta jest wydawana bezter-
minowo, a jedynym warunkiem 
jej otrzymania jest wypełnienie 
formularza zgłoszeniowego. 
Dokument można złożyć w 
Urzędzie Miasta Braniewa 
przy ul. Kościuszki 111, w po-
koju nr 5 (parter). Biuro ob-
sługi mieszkańców jest czynne 
w godzinach 8:00–15:00. W ra-
zie pytań można dzwonić pod 
numer: 55 644 01 19.

Więcej informacji o progra-
mie i partnerach Karty Seniora 
dla mieszkańców Braniewa do-
stępnych jest na stronie: www.
braniewo.pl/dla-mieszkancow/
seniorzy

Inf. prasowa UM w Braniewie

Ogólnopolska Karta Seniora jest już dostępna dla mieszkańców 
Braniewa, którzy ukończyli 60 lat

Pierwsi seniorzy otrzymali karty seniora podczas uroczystej 
inauguracji programu „Gmina Przyjazna Seniorom”, 

która odbyła się w Braniewskim Centrum Kultury
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Gmina Wilczęta z dofinansowaniem w ramach 
programu „Podaj łapę” – edycja 2025

Gmina Wilczęta 
znalazła się w gronie 
36 samorządów 
województwa warmińsko-
mazurskiego, które 
otrzymały wsparcie 
finansowe w ramach 
tegorocznej edycji 
konkursu „Podaj łapę”. 
Decyzja o przyznaniu 
dotacji zapadła 25 
marca 2025 r. podczas 
posiedzenia Zarządu 
Województwa Warmińsko-
Mazurskiego.

Celem programu „Podaj 
łapę” jest przeciwdziała-
nie bezdomności zwie-

rząt domowych, poprawa ich 
dobrostanu oraz zwiększanie 
świadomości mieszkańców 
w  zakresie odpowiedzialnej 
opieki nad zwierzętami. Kon-

kurs spotkał się z dużym za-
interesowaniem – do Urzędu 
Marszałkowskiego w Olsztynie 
wpłynęło łącznie 79 wniosków, 
z których wybrano do dofinan-
sowania 36 najlepszych inicja-
tyw.

W  ramach projektu Gmina 
Wilczęta pozyskała dofinanso-
wanie w wysokości 10 000,00 zł 
na realizację zadania obejmu-
jącego sterylizację i kastrację 
kotów oraz psów wolno żyją-
cych i właścicielskich, a także 

zakup karmy dla kotów wolno-
żyjących. Działania te wpisują 
się w  szerszy zakres działań 
gminy na rzecz ochrony zwie-
rząt i  ograniczania ich bez-
domności.

Warto podkreślić, że uchwa-
lony 28 marca 2025 r. przez 
Radę Gminy Wilczęta Gmin-
ny Program Opieki nad Bez-
domnymi Zwierzętami oraz 
Zapobiegania Bezdomności 
Zwierząt na rok 2025 prze-
widuje rekordową kwotę 50 
000,00 zł na ten cel. Tak wyso-
kie zaangażowanie finansowe 
stanowi wyraz troski samorzą-
du o  potrzeby zwierząt oraz 
odpowiedzialne i  systema-
tyczne podejście do problemu 
ich bezdomności.

Gmina Wilczęta po raz kolej-
ny pokazuje, że skuteczna poli-
tyka lokalna to także działania 
na rzecz tych, którzy sami nie 
potrafią poprosić o  pomoc – 
naszych braci mniejszych.

Inf. Prasowa UG Wilczęta

MIGAWKA

Uczniowie Szkoły Podstawowej w Wilczętach uczestniczą 
w programie „Teatr osiągalny”, realizowanym przez 
Teatr im. Stefana Jaracza w Olsztynie. W związku 
z tym uczniowie klas 2-8 obejrzeli spektakl „W 80 dni 
dookoła świata”. Była to podróż w kierunku kultury 
i doświadczenia emocjonalniego
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Nowe jednostki pomocnicze w Pieniężnie Prawie milion złotych z KOWR na remont dróg w Białczynie

W Gminie Pieniężno 
utworzono dwa nowe 
sołectwa: Pieniężno Nowe 
Wewno oraz Pieniężno 
Stare Wewno. Mieszkańcy 
obu obszarów wzięli 
udział w pierwszych 
w historii tych sołectw 
wyborach swoich 
przedstawicieli.

W  sołectwie Pieniężno 
Nowe Wewno sołtysem 
został Tadeusz Kłębuc-

ki, natomiast do Rady Sołeckiej 
wybrano: Annę Pawlukowicz, 
Tomasza Żabę i Dariusza Jan-
czarka.

Z  kolei w  sołectwie Pienięż-
no Stare Wewno mieszkańcy 
powierzyli funkcję sołtysa Zofii 
Gałczyńskiej. W skład Rady So-
łeckiej weszli: Beata Gutowska, 
Tomasz Lachowicz i  Aleksan-
dra Szupieńko.

To bardzo ważny moment dla 
naszej gminy, powstanie nowych 
sołectw to szansa na jeszcze lep-
sze reprezentowanie interesów 
mieszkańców oraz skuteczniej-
szą realizację lokalnych inicjatyw.

Nowo wybranym sołtysom 
i  członkom rad sołeckich ży-
czymy wielu udanych działań 
na rzecz rozwoju swoich ma-
łych ojczyzn.

Inf. prasowa UM w Pieniężnie

Gmina Pieniężno 
pozyskała kolejne środki 
zewnętrzne – tym razem 
na poprawę infrastruktury 
drogowej w miejscowości 
Białczyn.

Dzięki bezzwrotnej pomo-
cy finansowej udzielonej 
przez Krajowy Ośrodek 

Wsparcia Rolnictwa (KOWR), 
już wkrótce ciągi pieszo-jezd-
ne przejęte od dawnej Agencji 
Nieruchomości Rolnych zosta-
ną doprowadzone do należyte-
go stanu technicznego.

To ogromny sukces – KOWR 
dofinansuje inwestycję kwotą 
943 658,00 zł, co stanowi po-
nad 98% wartości zadania! 
To najwyższy poziom wspar-
cia finansowego, jaki gmina 
otrzymała dotychczas na re-
monty dróg.

Inf. prasowa UM w Pieniężnie

Podpisanie umowy z Iwoną Żendarską p.o. dyrektora KOWR Oddział w Olsztynie

BURMISTRZ PIENIĘŻNA
Informuje,

że w siedzibie Urzędu Miejskiego w Pieniężnie, ul. Generalska 8 na 
okres 21 dni wywieszony został wykaz nieruchomości komunalnych 
przeznaczonych do dzierżawy ujętych w Zarządzeniu nr 35/2025 z dnia 
14.04.2025 r.
Bliższe informacje można uzyskać w tut. Urzędzie pokój nr 21 – 
0-55 237 46 00 lub 0-55 237 46 72

Nowe jednostki pomocnicze w Pieniężnie – podział terytorialny

Reprezentacja sołectwa Pieniężno Nowe Wewno

Przedstawiciele sołectwa Pieniężno Stare Wewno
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Seniorzy z Gminy Braniewo mają 
swoich reprezentantów

Narada o przyszłości żeglugi na Pętli Żuławskiej

W Urzędzie Gminy 
Braniewo odbyły się 
wybory do Rady Seniorów, 
inaugurujące III kadencję. 
Nowo wybrani członkowie 
będą reprezentować 
interesy osób starszych 
oraz działać na rzecz 
poprawy ich jakości życia.

W uroczystym spotkaniu 
wziął udział wójt Gmi-
ny Braniewo Jakub 

Bornus, który powitał nowo 
wybranych członków, wręczając 
im akty powołania oraz symbo-
liczne róże.

Rada Seniorów pełni istotną 
funkcję doradczą i opiniującą 
w sprawach dotyczących osób 
starszych. Jej głównym celem 
jest reprezentowanie interesów 
seniorów, promowanie ich praw 
oraz wspieranie działań popra-
wiających jakość życia tej grupy 
społecznej. Podczas pierwsze-
go spotkania omówiono rów-
nież plany na nadchodzący rok. 

Nie zabrakło pamiątkowych 
zdjęć oraz rozmów o  przy-
szłych inicjatywach na rzecz 
seniorów w gminie Braniewo.

Inf. prasowa UG w Braniewie

Skład Rady Seniorów 
III kadencji:
Teresa Kuliniec – przewodni-
cząca Rady
Danuta Borecka – wiceprze-
wodnicząca Rady
Danuta Cichocka – sekretarz 
Rady

Irena Urbanowicz
Małgorzata Serocka
Grażyna Powierża
Zofia Jaszczanin

Podczas spotkania wyłoniono także 
ośmioosobową grupę członków 
wspierających, którzy swoją 
wiedzą i doświadczeniem będą 
wspomagać działania Rady. W jej 
skład weszły: Teresa Siek, Halina 
Woźniak, Irena Kochan, Teodora 
Lewandowska, Krystyna Chmie-
lewska, Wiesława Kalata, Barbara 
Sztandarska oraz Teresa Kuzborska.

Nowi radni-seniorzy, wybrani na III kadencję
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Wójt Gminy Braniewo 
Jakub Bornus uczestniczył 
w naradzie dotyczącej 
przyszłości żeglugi na 
Pętli Żuławskiej. Podczas 
spotkania omówiono także 
kwestie bezpieczeństwa 
i rozwoju wodnych tras 
turystycznych.

Wójt Gminy Braniewo 
Jakub Bornus uczestni-
czył w naradzie nawiga-

cyjnej poświęconej nadchodzą-
cemu sezonowi żeglarskiemu 
2025 na Pętli Żuławskiej. Spo-
tkanie odbyło się w Żuławskim 
Parku Historycznym w Nowym 
Dworze Gdańskim i zostało 
zorganizowane przez Stowa-
rzyszenie Żuławy we współ-
pracy z Samorządem Woje-
wództwa Pomorskiego.

W wydarzeniu wzięli udział 
przedstawiciele różnych śro-
dowisk związanych z żeglugą 
śródlądową – od użytkowników 
dróg wodnych, przez admini-
stratorów i zarządców szlaków, 
po służby odpowiedzialne 
za bezpieczeństwo.

Głównymi tematami rozmów 
były kwestie bezpieczeństwa 
na wodzie oraz dalszy rozwój 
żeglugi w regionie. Szczegól-
ną uwagę poświęcono pro-
cedowaniu Rozporządzenia 
Rady Ministrów dotyczącego 
ustanowienia drogi wodnej 
na rzece Pasłęce – inicjatywie, 
która spotkała się z entuzja-
stycznym przyjęciem uczest-
ników narady.

Inf. prasowa UG w Braniewie

Głównymi tematami rozmów 
były kwestie bezpieczeństwa 
na wodzie oraz dalszy rozwój 

żeglugi w regionie

W naradzie dotyczącej 
przyszłości żeglugi na Pętli 

Żuławskiej uczestniczył wójt 
Gminy Braniewo jakub Bornus, 
a także przedstawiciele innych 
samorządów, w tym z powiatu 

braniewskiego
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Wójt Gminy Lelkowo 
podczas kongresu 
w Ostródzie rozmawiał 
o wspieraniu lokalnych 
drużyn piłkarskich 
z przedstawicielami 
WMZPN 
i samorządowcami 
z regionu.

W  Ostródzie odbył się 
I  Piłkarski Kongres 
Samorządowy zorga-

nizowany przez Warmińsko-
-Mazurski Związek Piłki Noż-
nej. Spotkanie zgromadziło 
przedstawicieli samorządów 
z  całego województwa oraz 

prezesa WMZPN, Marka Łu-
kiewskiego.Podczas kongresu 
omawiano wyzwania i możli-
wości rozwoju piłki nożnej na 

poziomie lokalnym. Jednym 
z  uczestników rozmów był 
wójt Gminy Lelkowo, który 
poruszył temat wielopłaszczy-

znowego wspierania lokalnych 
drużyn sportowych.

— Jest to dla mnie niezwykle 
istotne z  uwagi na nasz Klub 
Granica Zagaje, który już od 50 
lat reprezentuje Gminę Lelkowo 
— mówi Skrzeszewski. — Szu-
kamy rozwiązań wsparcia Gra-
nicy, rozwoju jej bazy sportowej 
i zaplecza dla zawodników.

Kongres był okazją do wymiany 
doświadczeń i nawiązania part-
nerstw, które mogą w przyszło-
ści przełożyć się na konkretne 
działania w  regionie. Wspólna 
dyskusja pokazała, że samo-
rządowcy dostrzegają potencjał 
sportu jako narzędzia integracji 
społecznej i promocji zdrowego 
trybu życia.

Inf. prasowa UG w Lelkowie

Obchody Światowego Dnia Świadomości Autyzmu w Szkole Podstawowej w Zagajach Palma wielkanocna

Legenda o bazyliszkuLelkowo stawia na sport. Rozmowy o wsparciu klubu

Uczniowie klasy IV ze Szkoły 
Podstawowej im.Orła Bia-
łego w Lelkowie odwiedzi-

li swoich młodszych kolegów 
z  punktu przedszkolnego. Za-

prezentowali im przedstawienie 
pt. „Legenda o  warszawskim 
Bazyliszku” przygotowane pod 
kierunkiem Bożeny Rubacha.

Tekst i zdjęcie: SP w Lelkowie

Wójt Gminy Lelkowo Łukasz Skrzeszewski i Marek Łukiewski, 
prezes Warmińsko-Mazurskiego Związku Piłki Nożnej
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Mieszkańcy Wyszkowa wspól-
nie wykonywali palmę wielkanoc-
ną, która znalazła swoje miejsce 
w kaplicy w Wyszkowie. Organi-
zatorzy przedsięwzięcia dziękują 

wszystkim osobom, które z miłą 
chęcią uczestniczyły w robieniu 
tego dzieła.

Tekst i zdjęcie: Irena Werbowa
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Podczas kwietniowej sesji Rady 
Miejskiej w Braniewie radni podjęli 
między innymi uchwały dotyczące 
nadania tytułu Honorowego 
Obywatela Miasta Braniewa i 
nadania Odznaki Honorowej „Za 
zasługi dla Miasta Braniewa”.

Podczas kwietniowego posiedzenia 
Rady Miejskiej w Braniewie radni 
podjęli ważne uchwały, wyrażające 

wdzięczność wobec osób szczególnie 
zasłużonych dla lokalnej społeczności. 
Tytuł Honorowego Obywatela Mia-
sta Braniewa otrzymał prof. Stanisław 
Achremczyk – wybitny historyk, badacz 
dziejów Warmii i Mazur, wieloletni pre-
zes Towarzystwa Naukowego im. Woj-
ciecha Kętrzyńskiego.

Profesor Achremczyk od lat z ogromnym 
zaangażowaniem promuje Braniewo w 
publikacjach, wystąpieniach i wykładach. 
Często odwiedza nasze miasto, które na-
zywa Pierwszą Stolicą Warmii, i nie kryje 
fascynacji jego historią. Decyzja Rady Miej-
skiej to symboliczne podziękowanie za jego 
nieoceniony wkład w budowanie pozytyw-

nego wizerunku Braniewa oraz utrwalanie 
jego znaczenia na mapie regionu.

Tego samego dnia radni jednogłośnie 
przyjęli także 12 uchwał o nadaniu Od-
znaki Honorowej „Za zasługi dla Miasta 
Braniewa”. To wyróżnienie otrzymali: Jan 
Mróz, Hanna Piotrowska, Jadwiga Sidwa, 
Kazimierz Samokar, Andrzej Kononczuk, 
Edward Imiołczyk, Józef Szczurek, Olgierd 
Falkowski, Wacław Borkowski, Andrzej 

Adamski, Andrzej Chmielnicki oraz siostra 
Błażeja Ryfka.

To osoby zaangażowane w życie społecz-
ne, kulturalne i obywatelskie braniewskiej 
wspólnoty, których działalność buduje toż-
samość i siłę lokalnego środowiska. Każde z 
tych odznaczeń to wyraz uznania i szacunku 
dla ich pracy, poświęcenia i serca oddane-
go Braniewu.

Inf. prasowa Urzędu Miasta w Braniewie

Braniewo dziękuje! Wyrazy uznania 
dla zasłużonych przyjaciół miasta

Braniewo w świątecznym klimacie. Jarmark 
pełen uśmiechów i wspólnej zabawy

Barwny pochód, świąteczne 
stoiska, występy artystów 
i wspólne świętowanie – 
Braniewski Jarmark Wielkanocny 
znów połączył mieszkańców 
w duchu tradycji i radości.

 

Tegoroczny Braniewski Jarmark Wiel-
kanocny był prawdziwym świętem 
wspólnoty, kreatywności i rodzinne-

go ciepła. Tłumy mieszkańców wypeł-
niły plac, by razem celebrować lokalne 
tradycje i wprowadzić się w świątecz-
ny nastrój.

W programie wydarzenia znalazły się 
atrakcje dla każdego – od barwnego po-
chodu palm, przez warsztaty plastyczne 
i malowanie kartki XXL, aż po występy 
lokalnych artystów i tradycyjny żur, któ-
rym częstowano wszystkich uczestni-
ków. Kolorowe stoiska, uśmiechy dzieci 
i  atmosfera serdeczności sprawiły, że 
ten dzień na długo zostanie w pamię-
ci mieszkańców.

Szczególne emocje wzbudziło ogło-
szenie wyników konkursu plastycznego 
„Rodzinna Palma Wielkanocna 2025”. 
Pierwsze miejsce zajęli Sandra i Bra-
jan Warowni, drugie miejsce: Andrzej 
Gulczyński, miejsce trzecie: Zuzanna 

Koszela. Wyróżnienia otrzymali: Zuzia 
Reginis, Lila Sarak, Hania i Piotr Żakow-
scy, Natalia Sarak, Lila Ostrowska, Julian 
Ostrowski oraz Oliwia Bakun.

— Brawa i  słowa uznania kieruję 
w stronę wszystkich uczestników kon-
kursu – za waszą wyjątkową kreatywność 
i zaangażowanie — mówi burmistrz Bra-
niewa Tomasz Sielicki. — To był piękny 
dzień, który po raz kolejny pokazał, że 
wspólne przeżywanie tradycji i budowa-
nie więzi to siła naszego miasta! To wła-
śnie dzięki wam Braniewo tętni życiem 
i tradycją – dziękuję, że jesteście częścią 
tej pięknej historii.

Inf. prasowa Urzędu Miasta w Braniewie

Posiedzenie rady Miejskiej w Braniewie odbyło się 16 kwietnia
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Na scenie zaprezentowali się najmłodsi braniewianie
Palma wielkanocna – jedna z bohaterek 

braniewskiego jarmarku
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